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Prosinec 2019  

VYDÁVÁ OBECNÍ Ú ŘAD HROBICE  Ročník XVII     Č ís lo 4 

Vážení spoluob čané,  
drazí a milí p řátelé. 

 
 

Blíží se konec dalšího roku, který nám 
přinesl mnoho zážitků, ať už těch příjemných, 
nebo naopak takové, na které bychom raději 
co nejdříve zapomněli. Doufám, že těch 
příjemnějších bylo více. Když tak pozoruji lidi 
kolem sebe, většinou už dopředu vím, v jakém 
tónu bude náš rozhovor pokračovat. Někteří 
lidé jsou příjemní, chtějí se bavit, dělat legraci, 
neztěžují si. To jsou setkání krásná, která Vás 
„dobíjejí“, člověk pak lituje, že končí. Naopak 
potkáme-li notorické stěžovatele, mručouny, 
tak byť se snažíme být směrem k nim 
pozitivní, příjemní, nemáme z takového set-
kání dobrý pocit. Je to všechno o povaze 
člověka, proto bych Vám přál, aby lidé 
ve vašem okolí byli veskrze pozitivně 
naladění.           

Před námi jsou vánoční svátky, dny, 
kdy si budou mnozí z nás ve svých domá-
cnostech připomínat narození Ježíše Krista, 
dny vzájemné úcty, pokoje a tolerance. Přeji 
Vám příjemné a klidné prožití těchto, dle mé-
ho názoru nejkrásnějších, svátků v roce. 

Dovolte mi, prosím na závěr, abych 
upřímně poděkoval všem občanům Hrobic, 
členům ZO, členům zájmových organizací 
(především hasičům) a všem, kteří přispěli 
svojí činností, svým vystupováním k dobrému 
soužití v naší krásné obci.  

Vážení spoluobčané, do nového, pře-
stupného roku 2020, Vám přeji hodně zdraví, 
štěstí, lásky, přátelství, tolerance a také dobré 
sousedské vztahy, a aby se Vám v novém roce 
splnila všechna předsevzetí a přání. 

 
 

Ing. František Gajdošík - starosta 
 



MIKULÁŠSKÁ DISKOTÉKA 
 

Máme tu opět prosinec, i když počasí tomu zatím 
neodpovídá. Pro nás dospělé je to měsíc bilancování a shonu 
stihnout to, co jsme během roku zanedbali. Pro děti je to období 
prázdnin, dárků, a pokud příroda dopřeje i zimních radovánek. 
První se těší na příchod Mikuláše s andělem a čertem. Kulturní 
komise naší obce pro ty nejmenší připravila mikulášskou 
diskotéku se zábavným programem. Čertovskou show pro ně 
připravila agentura Chabi a akci provázel Pája Chabičovský. 
Bylo to pomalu jak v pekle, plivání ohně, blikot světel 
a hudrování čerta. Během programu vystoupila Kateřina Kačule 
Pokorná se svými písničkami. Nechyběl ani kouzelník a několik 
soutěží pro děti. Na závěr večera přišel i dlouho očekávaný 
Mikuláš, čert a anděl. Hned na to se první odvážlivci vydali na 

podium, aby po tom, jak se představili a mnozí řekli 
i nějakou tu básničku, dostali balíček plný překvapení. 
Snad je to schválně, nebo nevím, ale i letos se v sále 
sešlo poměrně málo dětí, tak jako tomu bylo 
v loňském roce. Možná opět řádily nemoci – nebo 
jsou naše děti líné přijít se pobavit. Milí rodičové, 
zamyslete se nad tím, a nenechte příště pořadatele 
připravovat akci, která je svou malou účasti zklamala 
a hodně mrzela. Děkujeme účinkujícím a pořa-
datelům, kteří se vzorně postarali o průběh celého 
odpoledne.    
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I HROBICE ROZSVĚCUJÍ 
SVŮJ STROMEČEK 

 

Je to už řadu let, kdy se zástupci naší obce rozhodli 
vysadit před obecním úřadem smrček, který až vyroste, 
bude důstojnou vánoční dominantou obce. Doposud jsme 
mohli vidět pouze trochu nazdobené sloupy veřejného 
osvětlení. Trendem dnešní doby je mít stromeček živý, 
a tak už ho také máme. 

Samozřejmě o každých Vánocích už nějaký ten rok 
svítí, ale letos poprvé se kulturní komise rozhodla, 
že k jeho rozsvěcování pozve své spoluobčany. A tak se 
také ve čtvrtek 28. listopadu stalo. Slavnostní večer měl 

být zahájen úderem sedmnácté hodiny. Pořadatelé do po-
slední chvíle netušili, kolik Hrobičanů se přijde podívat. 
Je ale fakt, že už několik dnů předem se šuškalo, že má přijít 
„půlka dědiny“. A tak se také stalo. I přes mírně nepříznivé 
počasí se před pátou začali scházet hosté. Pro zahřátí byl 
připraven vánoční punč a svařák, byly napečené muffiny.  

Před samotným rozsvícením stromku byl ještě 
připraven drobný hudební program, o který se postaraly děti 
ze Základní umělecké školy Zlín – Malenovice, pobočky 
Hrobice, které uvedl průvodním slovem místostarosta 

Zdeněk Kužela. Vystoupili se svými vánočními písněmi Zdeněk 
Hrbáček a Kateřina Hanáková na klávesy a Ondřej Škabraha 
na harmoniku. Hudební program byl bohužel trošku kratší než se 
předpokládalo, ale na podzim řádící nemoci znemožnily některým 
účinkovat. Zpěv dětí z mateřské školy musel být také zrušen, 
protože ve školce byla tak třetina dětí.  

Jakmile odezněla poslední skladba, stromeček byl slavnostně 
rozsvícen a děti si poté ještě mohly zapálit prskavky. 

Pořadatelé doufají, že se první ročník této akce vydařil, 
a že se všem i poněkud skromnější program líbil. Třeba se 
z rozsvěcování stromečku stane tradice, při které budou mít 
spoluobčané možnost se potkat, popovídat si a naladit se 
na předvánoční adventní dobu. Přejeme krásné Vánoce.  
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SETKÁNÍ STARŠÍCH SPOLUOBČANŮ 
 

Jako každoročně nezapomněla kulturně školská 
komise ani na naše starší spoluobčany. V neděli 27. října je 
pozvala do sálu místního pohostinství na přátelské posezení. 
K tanci a poslechu jim přišli zahrát a zazpívat ID BAND 
ve složení Dana a Ivan. Tato na Hrobicích známá a oblíbená 
kapela slibovala, že vytvoří příjemnou atmosféru a nenechá 
nikoho zahálet. K dobré zábavě také nesmi chybět ani něco 
dobrého k pití a snědku. O to vše se postarala kuchyně 
a pořadatelé vyhověli každému přání. Škoda, že se nepo-
dařilo přilákat do sálu více spoluobčanů mladších ročníků, 

a tak museli pořadatelé roztančit sál a skutečně za pomoci 
Dany se jim to úspěšně podařilo. Mezitím se podávaly 
zákusky, které nám každoročně připravuje cukrárna 
v Kašavě. V sále nechyběli ani naši spoluobčané z Domova 
na Dubíčku. Všichni se dobře bavili až do večerních hodin. 
Musím upozornit ty mladší ročníky odchované na "big-
bítu", ať se příště nebojí přijít. Muzikanti to umí dobře 
rozparádit i v tomto žánru. V okolních obcích jsou to hlavní 
tahouni na parketu a baví se do pozdních hodin. Nezbývá, 
než poděkovat všem, kdo přišli a pořadatelům za nezištnou 
pomoc. Příště se budeme těšit na nabitý sál k prasknutí.  
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UKONČENÍ SEZÓNY NA DUBÍČKU 

 

Tuto akci, i když se pro ni hledá termín na poslední 
chvíli, můžeme uspořádat kdykoli a snad za každého počasí 
a můžeme si být jisti velkou účastí. Tak tomu bylo 
i v letošním roce a počet spokojených hostů se oproti minulé 
akci opět navýšil. Sobota 12. října nám přinesla vlídné 
počasí, což všichni uvítali a přípravy mohly začít 
již od samotného rána. Všichni se museli snažit, aby stihli 
obsloužit ten první nával hostů. Poté jsme všichni v družném 
hovoru při pivečku a někdo i při štamprli očekávali, 
až budou mít kuchařky na domově hotové pečené maso. 
Po všem se jen zaprášilo a na odbyt šla i ovarová polévka. 
Nevíme, na jakém čísle příště skončíme, ale letos se vydalo 
neskutečných 200 porcí jídla a polévky plný kotel. 

Děkujeme všem, co přišli, a těm, co pomáhali. 
Pořadatele bohatá účast a spokojení hosté vždy jen potěší 
a těší se na další tak oblíbené akce.  
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HASIČI A HUKVALDY 
 
 

 

Poslední sobotu v měsíci říjnu se náš sbor hasičů rozhodl uspořádat zájezd pro své členy a  příznivce. Jako cíl cesty 
byl vybrán hrad a obec stejného jména Hukvaldy. V sobotu 26. října v osm hodin ráno jsme vyrazili směrem na severní 
Moravu. Za dvě hodiny a po ujetí asi 80 kilometrů jsme dorazili do našeho cíle. Náš hlavní cíl se nacházel na kopci 
nad obcí, uprostřed obory plné daňků a muflonů. Cesta k hradu trvala asi hodinu a po cestě jsme mohli vidět zajímavou 
přírodu a snad každý se vyfotil u sochy lišky Bystroušky. Hrad Hukvaldy je jeden z největších a nejrozsáhlejších hradů 
u nás. Před započetím prohlídky jsme se mohli porozhlédnout po prvním nádvoří nebo se občerstvit u stánků. Prohlídka 
s průvodcem začala ve dvanáct hodin u kaple sv. Ondřeje, která je nejzachovalejším objektem a od 19. století 
je udržována. Průvodkyně nás seznámila s historií hradu, zajímavostmi objektu a pověstmi, které doprovázejí snad 
každou historickou památku. Poté jsme si mohli prohlédnout hrad samostatně od sklepení až po věž.  Z věže hradu 
Hukvaldy je krásná vyhlídka do širého okolí na hřebeny Beskyd, městečko Kopřivnici, Příbor a přes Fryčovice 
až k Ostravě. Po prohlídce hradu jsme se přes oboru vrátili do Hukvald. Většina si našla nějakou restauraci a dali si něco 
dobrého k obědu. Velká většina se poté rozhodla navštívit Tropic Hukvaldy. Zde je čekala prohlídka asijské zahrady, 
tropických skleníků, exotických rostlin a zvířat, brouků, krabů, motýlů, mušlí, minerálů, zkamenělin, sezónně expozice 
živých motýlů… Dětem se hlavně líbili: mluvící pták Loskuták, mluvící papoušci Ara, Žako, Amazoňan a papoušek 
Kakadu. Kdo měl zájem, navštívil rodný dům hudebního skladatele Leoše Janáčka, kde se nachází pamětní síň a galerie. 
Kolem čtvrté odpoledne jsme se sešli na parkovišti a vyrazili do Valašského Meziříčí, kde jsme navštívili Krásenský 
pivovar. Název Krásenský pivovar je odvozen z umístění budovy na pravém břehu Rožnovské řeky Bečvy, která dříve 
dělila dvě samostatná města, Valašské Meziříčí a Krásno nad Bečvou. Most, který se nachází v těsné blízkosti, tato dvě 
města v minulosti naopak spojoval. V nově zrekonstruované budově, jsme mohli ochutnat několik druhů piv 
a samozřejmě si dát i něco k jídlu, děti zaujaly hlavně brambůrky vyráběné samotnou restaurací. To se již přiblížil večer 
a byl čas vyrazit k domovu. V autobuse vládla dobrá nálada a s prožitou sobotou byli všichni spokojeni.  
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ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 
 
 

V letošním školním roce navštěvuje naši MŠ 
49 dětí. Jsou tu děti nejen z Hrobic, Slušovic, Ostraty, 
Velikové, ale i z Neubuze a Všeminy. K zápisu 
do základní školy na jaře půjde 13 dětí. 
 
 

I nadále pokračujeme v čerpání finančních 
prostředků z programu Šablony II v MŠ Hrobice. 
Ve spolupráci s Přírodovědným centrem Trnka 
z  Uherského Hradiště jsme pro děti připravili 

projektový den „Tajuplná zahrada - podzim“. Děti se seznámily 
s tím, co všechno si na zahradě můžeme vypěstovat, kdo tam žije 
a jaký je jeho užitek. Nejdříve poznávaly různé druhy ovoce 
a zeleniny, pak pomáhaly s krájením a pochutnaly si 
na smoothie, které jsme z toho vyrobili. V druhé části projektu 
jsme se přesunuli na zahradu a vyráběli domeček pro škvory 
„škvorovník“ z květináče a sena. Ten si pak odnesly na svoji 
zahradu. 

 
Na konci září jsme pro děti naplánovali projektový 

den „Podzimní vycházka v ZOO Lešná“, kde na nás čekalo 
zajímavé vyprávění Karolíny Barotové o životě lachtanů. 
Prohlédli jsme si všechna zvířátka, prošli celou zoo-
logickou zahradu. Děti se svezly vláčkem a domů si vezly 
drobný dárek. 
 
 

V polovině října jsme pozvali maminky na odpo-
lední „Podzimní tvoření“.  Vytvářely s dětmi dekorace 
z přinesených šišek, kaštanů, kůry, listí a dalších přírodnin. 
Moc se to všem povedlo.  

 
 

V listopadu jsme pozvali do MŠ lektorky ze zlínské Astry, 
které s dětmi vyráběly svícínek ve tvaru rybičky. Děti si hlínu rozvalovaly, 

vykrajovaly, zdobily vrypy 
a barevnými kousky.  
Všechny výrobky paní 
učitelky dětem podepsaly 
a lektorky je odvezly vypá- 
lit do pece. Koupíme 
čajové svíčky a děti budou 
mít pěkný dárek k váno-
cům pro své blízké. 
V letošním roce jsme se 
zaměřili na polytechnickou výchovu, chceme, aby se děti seznámily 
s různými řemesly, nástroji i materiály. Další vzdělávání peda-
gogických pracovnic ze Šablon II v MŠ Hrobice jde také tímto 
směrem.  
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Na konci listopadu jsme zase pletli adventní věnečky 
a vytvářeli vánoční dekorace. Děti pomáhaly maminkám i tatínkům 
se zdobením. Škoda že nás bylo málo, protože mnoho dětí bylo 
nemocných. Chtěli jsme zazpívat koledy u vánočního stromu, 
který se ten večer rozsvěcoval u obecního úřadu. 
 
 

Na začátku prosince jsme v MŠ s dětmi zdobili vánoční 
stromečky. V jedné třídě mají stromeček nazdobený perníčky, 
ve druhé třídě ozdobami ze slámy. Po celé školce voní perníčky, 
které děti s paní učitelkou pekly. 
 

Tradičně jsme měli „ Čertíkovský den“, 
kdy děti už ráno přijdou v kostýmech čertů a čertic. 
Letos jsme měli i dva anděly. Paní učitelky 
připravily překážkovou dráhu, děti prolézaly 
tunelem, probíhaly slalomem, skákaly v pytli.  
Také se tancovalo na „čertovské diskotéce“. 
Všichni jsme si to užili. 
 

 
Také nás navštívil Mikuláš, anděl a čert a nadělovali dětem 

balíčky s ovocem a perníky a dalšími věcmi. Děkujeme všem, 
kteří nám donesli pro děti dárečky. 
 
 

V pátek 13. prosince při-
jedou z Přírodovědného centra 
Trnka s výukovým programem 
s názvem „Advent“. Lenka 
Pavelčíková děti seznámí 
s vánočními zvyky a tradicemi, 
děti si udělají drobný dárek.  
 

 
Zpíváme koledy, nacvičujeme pohádku „Ztracená basa“ a vánoční pásmo, 

na které pozveme rodiče, prarodiče a sourozence ve středu 18. prosince 
do „Pohostinství u Gajdošíků“. Už se moc těšíme.  
 
 

 
Jménem zaměstnanců Mateřské školy Hrobice přeji všem krásné prožití svátků vánočních,  

dětem hodně dárků a sněhu k zimním radovánkám. 
  

Zdraví, štěstí a spokojenost v novém roce vám přeji ve Zpravodaji naposledy,  
protože se od 1.3.2020 chystám do důchodu.  

V MŠ Hrobice pracuji od 1.9.1981. Ředitelkou MŠ jsem od r. 1992. 
 

Jana Šenkeříková 
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POHLED DO HISTORIE NAŠÍ OBCE 
 
 

ROK 1976 
 

str. 6 
 

Jak byla již zmínka na začátku, je to rok 600 stého výročí první psané zmínky o naší obci. Koncovka -ice- 
(Hrobice, Slušovice, Vizovice) u názvu vznikajících kolonizačních osad v dávné minulosti je dějepisci zařazována 
do období raného feudalismu. To znamená do let 1000 - 1200 našeho letopočtu, což znamená, že stáří naší obce by mohlo 
být větší. Vždyť Vizovice jako tržní osada jsou připomínané roku 1261. Zůstaňme u našeho známého letopočtu 1376. 
Je to stáří úctyhodné a co se za tímto uplynulým časem skrývá, těžko kdo si dokáže domyslit. Faktem zůstává, že obec 
nedosáhla nikdy mimořádného rozkvětu co do velikosti, že byla osudem často zkoušená, ale nezanikla jako řada jiných 
až do dnešních let. Dějiny znají mnoho slavných měst a nedobytných citadel, po nichž jsou dnes jenom rozvaliny 
nebo vykopávky. Na druhé straně známe založení měst a osad mnohem později než je naše obec, jímž však osud přál 
a dnes jsou to obrovská města. Například největší město světa New York, vzniklo kolem roku 1620 jako osada. 
To již naše obec měla nějakou stovku let za sebou. 

 

str. 7 
 

V té době občané obce se aktivně podíleli na povstání "Valachů", což za několik let mohlo znamenat zánik obce 
po porážce roku 1644. O tom všem se zmíním později ještě z několika "střípky" z historie. Nejprve se zmíním 
o součastném stavu obce a jejím okolí. Naše životní prostředí podléhá neustálým změnám, které často ani nepozorujeme. 
Dynamický rozvoj vědy a techniky, jejíchž výsledky rychle realizuje rozvinutý průmysl, vyvolávají neustálé změny 
ve společnosti. Jejímž kladným výsledkem je růst životní úrovně lidu. Bohužel, celý proces má ji své negativní jevy 
na životní prostředí, jako jsou průmyslové exhalace, znečišťování vod, ubývání orné půdy a jiné. Naše obec není ušetřena 
tohoto procesu. Slučování JZD a obcí do integrovaných celků, maximální využití těžkých mechanismů, to vyžaduje řadu 
terénních úprav. Zanikají a vznikají nové komunikační spoje, pole jsou scelována do obrovských lánů, po staletí užívané 
názvy tratí ztrácejí svůj orientační význam a zanikají. Za pár let již tyto názvy nebudou nic znamenat. 

 

str. 8 
 

Kdo se bude chtít správně orientovat v terénu a s tím souvisejících událostech minulých let, musí sáhnout 
po kronice, aby si vytvořil představu o životě minulé generace a nakonec i o našem součastném životě. 
Obec Hrobice byla založena na jižních svazích posledního výběžku hřebene Hostýnských hor před více než 600 sty let. 
Krajinu kolem nás tvoří karpatský masiv na hranici moravsko - slovenské , který do naší oblasti zabíhá několika masivy. 

Jsou to větve: 
Vsatsko - Kelčská 
Liptálská 
Vizovická 

Tyto hlavní větve mají své rozdělení na řadu menších. Nás zajímá větev Ondřejovská, která vystupuje sníženým 
hřebenem od Holého vrchu a stáčí se kolem Rusavy až k Chomýži. Odtud jde do leva hřeben podél Přílep na Ondřejovsko 
nad Lukovečkem a Vitovou. U Kuželků se hřeben rozděluje na větve Vlčkovsko a Lukovsko. Nás zajímá hřeben 
lukovský, který směrem východním vysílá hřeben až nad naši obec s nejvyšším bodem na Skalkách. Hřeben končí 
u Nádržky, dle staršího názvu u Zemanových stráží, nyní zapadá do nové přehrady. 

 

str. 9 
 

Jižním směrem od hřebene prochází v mírně zvlněnou krajinu, která má s tímto hřebenem stejný geologický 
podklad. Je to tak zvaný karpatský flyš. (usazeniny z doby křídové). Příznačným kamenem je zde pískovec, poměrně 
měkký, který se tu těžil jako stavební kámen na Skalkách a ve Žlabech. Kámen na stavbu přehrady se rovněž těžil 
na pokračování tohoto hřebene za Dřevnicí, zvaném dneska Brdo, dříve Zemanovy stáže. Dlouho bude vidět z hráze 
přehrady obnažený lom jako rána do okolní přírody. V Bráblově jsou naplaveniny z doby diluviální a snad i starší. 
Rozpadem této horniny vzniká žlutý písek, který se tu hojně těžil a používal na maltu. Vyráběly se zde i cihly před více 
než 50 lety. Nejen nepálené, ale i pálené v kozelci. Cihly naší školy postavené v roce 1890 jsou údajně také z Bráblova. 
Když se v roce 1930 jednalo o přístavbu třídy ke škole, chtěli mladší občané tuto na poschodí, starší měli obavy, že cihly 
z Bráblova nemají dostatečnou pevnost a postavila se třída vedle školy. Když se v roce 197 nahrazovala po opravě školy 
stará omítka brizolitem, čistily se zdi pomocí požární stříkačky a skutečně některé cihly se citelně rozsypávaly. 
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str. 10 
 

Tato vrstva má ještě jednu zajímavost. Táhne se od Štípy spodem Velikové, ostratským bořím do Bráblova a končí 
u Skalky. Pod touto vrstvou nebo na jejím severním okraji se ve Velikové v minulém století v letech 1865 - 1870 
dobývalo uhlí. Pro nepohodu v těchto letech se kopat přestalo. V čísle 41 byl kovář Karel Gajdošík, který tímto uhlím 
údajně dle svědectví starých lidí kul. Sedláci se prý složili po 5 zlatých a najali nádeníky. Ti pak kopali, ale špatně 
šprajcovali a podezdívali, a tak za nepohody se všechno dovnitř sesulo. V této hornině se dobře kopalo, ještě donedávna 
byly v Bráblově tunely do stráně po vytěženém písku, ty se obyčejně na jaro sesuly. Jinak podloží našeho katastru tvoří 
zvětralé břidlice u nás nazývané Kačinec. Půda je zde většinou těžká, jílovitá, až na naplaveniny v údolích a u potůčků 
ve žlebech. Nejúrodnější půda byla Loukách (Lůkách), kde je dnes přehrada. Úrodné byly tratě směrem k Březové, 
Za uličky, Podevsí, Padělky, Chrasťa, U hrušek, Výpusta. Z dalších známých tratí to byly Hranice od Ostraty, Záhumení, 
Bráblov, Niva, Nivka (zalesněné), Slatiny, Zádraží, Draha, Strážník, Rybnížka. Lesnaté trati Zahradiska, Žlaby, Stráň, 
Bráblov, Záhumení a z části Rybníčka a Zádraží. Les nad obcí se nazývá Dubíček vedle pak Skalka. 
 

str. 11 
 

Odtud je velmi pěkný výhled směrem východním, jižním a západním. Od severu na Hostýnské vrchy brání výhledu 
vzrostlý les. Na počátku zmíněného hřebene leží ve výši 521 m.n.m. hrad Lukov, kdysi sídlo feudálů, po jehož správu 
po řadu století patřila i naše obec a jejich osudy se vzájemně podmiňovaly. Odtud vedla po hřebeni cesta přes Hrobice, 
spojující přechody z Uher (Slovenska) Vlárským a Lyským průsmykem s úrodnou Hanou, Holešovem a Přerovem. Dnes 
jsou z hradu jen rozvaliny a čas tu v tichu lesa dokonává své dílo. Po okolí je ještě několik hradů, které jsou nebo jejich 
trosky ukryty lesem. Na Ondřejovské větvi je to hrad Křídlo, pustý od r. 1468-81. Nad Přílepy byl rovněž hrad. Směrem 
od Hostýna na Tesák v lese jsou rozvaliny nejvyššího moravského hradu Obřany, založeného pradědem Jiřího z Poděbrad 
a zaniknuvšího za husických válek. Samotný Hostýn byl osídlen již v době Slezkoplátěnické kultury. Později to bylo 
keltské město, rozloha obraných valů je velká a poměrně dobře zachovalá. Podle dochovalých pověstí se zde opevnil lid, 
který byl při nájezdu Tatarů 1240 ponechán svému osudu. Lid ze širokého okolí využil obraných valů opuštěného hradiště 
a úspěšně zde za rychle vybudovanou dřevěnou hradbou čelil náporu Tatarů. 
 

str. 12 
 

Hostýn takto vstoupil do podvědomí lidu a stal se poutním místem. To byla místa, která ze Skalek nebo Dubíčka 
neuvidíme, jsou směrem severovýchodním. Podíváme-li se odtud směrem východním, jižním i západním, rozprostře se 
krajina před námi jako na dlani zakončena na horizontě Vizovickými vrchy. Slušovice, Březová, Veselá, Ostrata jsou 
odtud dobře viditelné, stejně jako nová přehrada n a Loukách a stará pod Fryštákem. Vizovické vrchy, kdysi hráz proti 
vpádům z Uher, začíná na jihovýchodě oblou horou Klášťov, která nás upoutá na první pohled. Bylo to kdysi staré 
hradiště, snad keltského nebo ještě staršího původu. Je o 20 m vyšší než Hostýn a za dobré viditelnosti je ho možné odsud 
uvidět. Ještě výhodněji odsud vidět horu zvanou Kopce, také dávné sídliště střežící údolí ke Vsetínu. Na Klášťov bych 
chtěl prozradit ještě to, že za zimního slunovratu vychází slunce zpoza kopce, aby se tu obrátilo  a putovalo do příštího 
slunovratu, až kdesi za Brdo. Tak to dělá již 1000ce let. Před námi na horizontě leží Tutkovské sedlo, jeden z přechodů 
přes Vizovské vrchy, střežený kdysi hradem zvaným Sehrad. Kdysi se nazýval Engelsberk (Andělská hora), později 
to bylo sídlo loupeživého rytíře Pankráce od sv. Mikuláše, který v době žní dělal výpady až k Pezinoku a po celém 
širokém okolí. 
 

str. 13 
 

Kousek vpravo je kopec Slavičák, dle pověsti se zde schovávali před Kuruci. Kuruci podnikali nájezdy na Moravu 
z hradu Vrzatce. Byli to vzbouřenci. Dále vpravo v lese na kopci jsou rozvaliny Starého Světlova, hradu v moci pánů 
ze Šternberka od r.1300, stejně jako Lukov. Přes jižní horizont jako by vykukoval oblý vršek, je to Rysov, kdysi také 
hrad. Odtud jižním směrem za Rýsovem (od nás není vidět) asi 1 km vrch Oberský, staré keltské opidum. Zde na trati 
"Podrýsoví" našel Josef Talaš č. 37 z Provodova 15 zlatých duhovek (nejstarší peníze u nás) z 1. století p.n.l. Jedna má 
průměr 15mm a váží asi 7g. Pouze 3 duhovky z nálezu byly zachráněny Dr. Skutilem pro nar. muzeum. Vykoupil je 
za cenu 238Kčs za kus. Dále vpravo pak vidíme horu Tlustou s vysílačem televize. Za touto horou zachází zase slunce 
při zimním slunovratu, aby v létě se schovávalo za Ostratské boří. Za Tlustou, to už není vidět stával a dodnes stojí hrad 
Malenovice, součást zmíněného obraného valu. Střežil cestu od Bohuslavic na Tečovice a do Holešova. Ještě kousek 
vpravo za dobré viditelnosti je vidět hrad Buchlov ve Chřibech. Stával tam kdysi ještě Cimburk a Střílky. 
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„Obec Hrobice – KRONIKA – osada Nové Dvory" (strany 6 až 13), Přepis těchto stránek je doslovný. 
V příštím zpravodaji budu ve výpisech z kroniky pokračovat - Zdeněk Kužela 

 



ZATEPLENÍ BUDOVY MATEŘSKÉ ŠKOLY 
 

Největší investiční akcí letošního roku byl projekt 
„Mateřská škola Hrobice zateplení objektu, rekuperace 
a rekonstrukce“. Část proinvestovaných financí získáme 
z Operačního programu Životní prostředí. Tento projekt je 
spolufinancován Evropskou unii - Fondem Soudržnosti. 
Jak už to u školských zařízení bývá, musí práce uvnitř 
budovy proběhnout během dvou prázdninových měsíců, 
abychom neomezili provoz školky. 

Oslovili jsme několik stavebních firem, ale nakonec 
byli rádi, že se k výběrovému řízení přihlásili alespoň 
3 uchazeči. (Rogar, s,r.o., Jopek Servis, s.r.o. a OBBE 
s.r.o.). Výběrové řízení, které pro nás dělala MAS 
Vizovicko a Slušovicko, vyhrála firma Jopek Servis, s.r.o. 
a 19. června byla podepsána Smlouva o dílo na celkovou 
částku 2.418.482, 55 Kč. 

Nejdříve se zateplovala půda (polystyrén, vata a v nepřístupných místech foukaná izolace - klimatizér) a do učeben 
umístily rekuperační jednotky, které splňují nejpřísnější kriteria EU (nařízení EU platné od 1.1.2018). Rekuperační 
jednotky byly podmíněny OPŽP, abychom získali dotaci i na zateplení. Do kotelny se pořídil nový bojler a kondenzační 
kotel (původní, v poslední době byl často porouchaný, sloužil více než 20 let!!), které mají samozřejmě lepší účinnost. 
Tyto práce se stihly do konce prázdnin a provoz ve školním roce nebyl ohrožen. 

Zateplení vnější obálky budovy (polystyrén 160) a následná fasáda probíhaly v měsících září a říjnu. Celá akce byla 
dokončena a předána k datu 15.11.2019. 

Myslím si, že se udělalo kus práce a všem se v naší MŠ bude líbit. Závěrem bych chtěl ještě poděkovat všem, kteří 
se na realizaci podíleli, a především stavebnímu dozoru a pracovníkům Energetické agentury ZK, kteří nám pomáhali 
hledat a odstraňovat chyby a nedostatky, jak už na samotné stavbě, provedení, ale především neoblíbeném a složitém 
„papírování".  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 14 

starosta obce 
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ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE  
 

4/2019 - 30.9.2019 
Zasedání zahájil a řídil místostarosta Zdeněk Kužela (starosta F. Gajdošík hlasově indisponován) 
 
K bodu 1 
Místostarosta obce seznámil zastupitele s možností koupě pozemku parcela č. 322/2 v k. ú. Hrobice na Moravě 
pro obec Hrobice. Důvodem je rozšíření příjezdové komunikace na Dubíček. Jedná se o pozemek, který má 12 m2 
a jehož orientační směrná hodnota je 4.590,- Kč. 
Usnesení č. 1/4/2019 
ZO schválilo (9 členů pro) odkup pozemku parcela č. 322/2  12 m2  v k.ú. Hrobice na Moravě za cenu 5.000,- Kč. 
 
K bodu 2 
ZO projednalo žádosti o individuální finanční dotace z rozpočtu obce Hrobice na rok 2019 a následně schválení 
veřejnoprávní nebo darovací smlouvy. 
     a) ZO ČSCH Slušovice na zajištění místní a krajské výstavy drobného hospodářského zvířectva, kterou pořádají 
ve dnech 12. – 13. 10. 2019.  
     b) Nemocnice Milosrdných bratří Vizovice, o materiální pomoc (darovat palivové dříví, popřípadě nabídnout 
jeho zvýhodněný odkup) na zajištění vytápění nemocnice. 
     c) Domov na Dubíčku Hrobice – žádost o zvýšení finančního příspěvku z důvodu špatné finanční situace 
v sociálních službách. 
Usnesení č. 2/4/2019 
ZO schválilo (9 členů pro). 
     a) Hmotný dar pro chovatele Slušovice ve výši 2.000,- Kč na krajskou výstavu v letošním roce. 
     b) Hmotný dar na palivové dříví pro nemocnici Milosrdných bratří Vizovice ve výši 
          10.000,- Kč. 
     c)  Darovací smlouvu pro Domov na Dubíčku Hrobice ve výši 25.000,- kč. 
 
K bodu 3 
ZO projednalo rozpočtové opatření č. 3. 
Usnesení č. 3/4/2019 
ZO schválilo (9 členů pro) rozpočtové opatření č. 3 (viz. příloha). 
 
K bodu 4 
Na ZO byl pozván lesní hospodář obce Hrobice pan Ing. Jan Štefka a zároveň nájemce obecního lesa a seznámil 
zastupitele se situací v obecním lese. Podrobně seznámil zastupitele o těžbě a následném zalesňování a zodpověděl 
jejich dotazy.  Zpráva o dosavadní těžbě i těžbě do konce roku, zalesňování, byla rozeslána všem zastupitelům před 
zasedáním.  Dne 31. 12. 2019 končí dosavadní nájemní smlouva, proto je potřeba připravit novou. 
ZO vzalo na vědomí 
 
K bodu 5  
a) ZO projednalo žádost Markéty Petříkové o odkup obecních pozemků  p.č. 399/1 (15 m2) 
a  p.č. 399/2 (26 m2). Prodej pozemků bude možno provést až po ukončení dědického řízení. 
Usnesení č. 5/4/2019 
ZO schválilo (9 členů pro) záměr prodeje pozemků p.č. 399/1 a 399/2. Záměr bude zveřejněn v zákonné lhůtě (minim.  
15 dnů). 
 
b) ZO bylo seznámeno s žádostí, která byla doručena 30. 9. 2019 na vybudování dětského hřiště s podporou 
38 podpisů. Při diskuzi byly argumenty pro i proti. Je pravda, že dětské hřiště bylo za OÚ (domek se skluzavkou, 
houpačka, lavičky), ale poslední roky nebylo vůbec navštěvované, v obci bylo a bohužel je málo dětí, umístnění vůči 
okolnímu prostředí nebylo ideální a také herní prvky již dosluhovaly, proto bylo zrušeno. Zastupitelé byli vyzváni, 
aby se touto záležitostí zabývali a přišli s podněty na některém z příštích zasedání ZO. 
ZO vzalo na vědomí. 
 
 



 

✦ 31. prosince - Silvestrovské setkání před obecním úřadem ✦   4. ledna - Tříkrálová sbírka 
✦ 11. ledna - Dětský maškarní bál     ✦   1. února - Okrskový aktiv - SDH 
✦ 22. února - Končiny - SDH Hrobice     ✦   7. března - Košt hrobické slivovice 
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tiskne: Zdeněk Hrbáček 
vydal: Obecní úřad Hrobice ve spolupráci s kulturně - školskou komisí. 
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Upozornění: Kdo nechce být uváděn ve společenské 
rubrice, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě. 

PŘIPRAVOVANÉ AKCE  

 

Konečná Ludmila    65 let 
Pempuš Petr    65 let 
Kuchařová Dana     60 let 
Kubínová Libuše    60 let 
Dronková Ludmila    60 let 
 
 
 
 
 
 

            Všem jubilantům srdečně blahopřejeme 
 

Naši jubilanti leden – květen 2020 
 

Chmelařová Marie    92 let 
Kužela Zdeněk     90 let 
Kužela Josef     88 let 
Hanáčková Ludmila    87 let 
Ulrichová Irena     84 let 
Kuželová Marta     84 let 
Kovařík Josef     81 let 
Faldíková Bohumila    81 let 
Košárek Josef     80 let 
Holík Milan     80 let 
Štefka Antonín     70 let 
Dronek Jaromír     70 let 
Galeta Josef     70 let 
Družba Oldřich     70 let 
Hanáček Josef     70 let 
Maršálek Eduard    70 let 
Karpíšek Miloš     65 let 
Škrabálková Gizela    65 let 
Holík Miroslav Jan    65 let 

 

Zastupitelstvo obce Hrobice přeje všem spoluobčanům 
klidné prožití svátků vánočních, hodně zdraví, lásky, domácí pohody 

a mnoho pracovní i životních úspěchů v novém roce 2020. 

Občané nově přihlášení k trvalému pobytu 
 

Dohnalová Ivana  
 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2020  
 

V naší obci proběhne sbírka 4. ledna 2020. Se zapečetěnými kasičkami 
budou chodit dvě skupinky koledníků  

pod vedením Jolany Červenkové a Kamila Červenky. 

Nově narození 
 

Vinklárková Hana  
Růpová Julie  
 


